
PROTOKÓŁ NR 11/07

z posiedzenia Komisji Ładu i Porządku Publicznego,

które odbyło się 06 listopada 2007 roku

w Biurze Rady Miejskiej.

Ad. 1 Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:05. Uczestniczyli w nim (załącznik nr 1):

Członkowie Komisji:
1. Ewa Pędziwiatr – Przewodnicząca,
2. Roman Kołodziej,
3. Kordian Kosowski,
4. Zbigniew Mazurak,
5. Roman Tryhubczak.

Zaproszone osoby:

1. Mirosław Górecki – Burmistrz Miasta,
2. Tadeusz Cwynar – Przewodniczący Rady Miejskiej,
3. Włodzimierz Chmiel – Komendant Komisariatu Policji w Kowarach,
4. Genowefa Pohoska,
5. Zofia Ujma,
6. Piotr Tyrawa.

Ad. 2 Po przywitaniu zgromadzonych przez Przewodniczącą, pięcioma głosami „za” przyjęto 

porządek obrad, który przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 10/07 z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 13 września  2007r.
4. Rozpatrzenie, przy udziale Pana Komendanta Policji w Kowarach,  następujących spraw:
a. Prośba mieszkańca o podjęcie działań wobec grupy młodych osób „terroryzujących” 

mieszkańców ulicy Wiejskiej.
b. Zapoznanie z informacją przedstawioną przez Komendanta  w sprawie oceny działań Policji w 

ramach zwiększonych etatów pracowniczych finansowanych z budżetu miasta Kowary. 
c. Przedstawienie wysokości środków finansowych na dodatkowo płatne służby prewencji w 

okresie wakacji podczas weekendów – II i III zmiana (dodatkowo II zmiana odpowiedzialna za 
egzekwowanie Regulaminu utrzymania porządku w mieście Kowary, III zmiana – zapewnienie 
ładu i porządku w porze nocnej w Kowarach). 

d. Wykaz dzielnicowych wraz z przydzielonymi rejonami służbowymi.
e. Omówienie treści porozumienia w sprawie darowizny działki położonej w Kowarach przy ul. 

Pstrowskiego pod budowę nowego Komisariatu Policji.
f. Działania Policji w sprawie psów należących do Pani Barbary Schneid.
5. Wnioski  do realizacji w budżecie  na 2008 rok.
6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zamknięcie posiedzenia.

Ad.  3  Przewodnicząca  Komisji  poinformowała,  że  protokół  ostatniego  posiedzenia  został 

sporządzony i  znajduje  się  w Biurze  Rady.  Nikt  nie  zgłosił  uwag do jego  treści.  Protokół  przyjęto 

jednogłośnie.

Ad. 4 a Przewodnicząca zapoznała zebranych z zażaleniem złożonym przez mieszkańca  ulicy 

Wiejskiej  (załącznik  nr  2).  W zażaleniu  poproszono  o  podjęcie  działań  przez  Policję  wobec  grupy 

młodych osób „terroryzujących” mieszkańców  tej ulicy. 
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Pani Zofia Ujma, jako osoba przyjmująca skargę i mieszkanka tej okolicy, omówiła sprawę.  Ponadto 

poruszyła  kwestię  związaną  z  terenem  po  byłym  Fakodemie.   Stwierdziła,  że  ten  teren   stał  się 

siedliskiem pijanych osób, miejscem popełniania wykroczeń, ponadto młodzież rozebrała  ogrodzenie 

zabezpieczające  posesję.  Okolice  Fakodemu  stały  się  niebezpieczne  dla  mieszkańców  i  osób  tu 

przebywających.  Pan Komendant  Włodzimierz  Chmiel  stwierdził,  że  wnioski  w sprawie  wykroczeń 

popełnianych przez wymienione w piśmie  osoby, kierowane są do Sądu Rodzinnego, Opiekuńczego czy 

dla Nieletnich, natomiast bez formalnego wniosku pokrzywdzonego Policja nie może nic więcej zrobić. 

Pan Kosowski stwierdził, że ludzie boją się interweniować w wielu sprawach, bo nie znają procedury 

przyjęcia  zgłoszenia  na  Policji,  obawiają  się  ujawniania  danych  osobowych  oraz  braku dyskrecji  - 

dodała p. Pohoska. 

Pan Kosowski zasygnalizował, że systematycznie w gazecie lokalnej powinny ukazywać się informacje 

przygotowane przez Policję, w jaki sposób anonimowo dokonać  zgłoszenia,  zapobiegając w ten sposób 

negatywnym skutkom społecznym. 

Komisja złożyła wniosek o skierowanie patroli pieszych Policji na dzielnice peryferyjne Kowar, w 

tym w okolice Fakodemu, pętli i dworca kolejowego „Kowary Średnie”. Wniosek przyjęto jednogłośnie.

Pan Piotr Tyrawa dodał, że patrole piesze są bardziej skuteczne niż zmotoryzowane.

Pani  Pohoska  zapytała  Burmistrza  o  sprawę przejęcia  przez  gminę  budynków  po Fakodemie.  Pan 

Burmistrz podtrzymał wolę ich przejęcia.

Ad. 4 b Przewodnicząca poprosiła Pana Komendanta Policji o ocenę działań funkcjonariuszy 

Policji  zatrudnionych w ramach zwiększonych etatów pracowniczych  finansowanych z budżetu miasta 

Kowary (załącznik nr 3). Porozumienie zawarto na okres 5 lat. Pan Komendant pozytywnie opiniuje 

prace  wynikowe  dwóch  zatrudnionych  w  ramach  Porozumienia  Policjantów,  choć  stwierdził,  że 

czasami odczucia społeczne mogą być inne. Natomiast przedstawione dane statystyczne sporządzone 

za okres pracy tych  policjantów wskazują, że zawarte Porozumienie było właściwą i słuszną decyzją. 

Dynamika przestępstw jest mniejsza niż w latach poprzednich, a do roku poprzedniego wynosi 90%. 

Należy podkreślić  fakt,  że gdyby pieniądze uzyskane z nałożonych mandatów wpływały do budżetu 

miasta Kowary  to koszty dwóch dodatkowo płatnych  etatów  zwróciłyby się.  

Pan  Komendant  poinformował,  że  od  stycznia  2008  roku  będzie  uruchomiony  dodatkowy  etat  w 

ramach Porozumienia zawartego z gminą Mysłakowice.

Ad. 4 c Pan Komendant  Policji  w Kowarach wystosował  prośbę o  rozważenie  możliwości 

przeznaczenia środków finansowych z budżetu miasta w wysokości  12,500 zł  na dodatkowo płatne 

służby  prewencji  w  czasie  wakacji  (załącznik  nr  4).  Służby  te  byłyby  patrolem  pieszym 

umundurowanym,  kierowanym w dni weekendowe na II i III zmianie w  rejony szczególnie narażone 

na zakłócanie porządku publicznego i ciszy nocnej. O wsparcie finansowe ze strony Pana Burmistrza 

prosi  także  Komendant  Miejski  Policji  w  Jeleniej  Górze  pisząc,  że  realizacja,  między  innymi, 

przedsięwzięcia  dodatkowych  służb  policjantów,  wpłynie  na  wzrost  poczucia  bezpieczeństwa 

mieszkańców,  pozwoli zapewnić ład i porządek na własnym terenie w okresie wakacji.  Obecnie w 

Komisariacie Policji w Kowarach pracuje 10 policjantów mundurowych (w tym dwa dodatkowo płatne 

etaty),  w czasie 40 godzin tygodniowo na 3 zmiany.
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Z uwagi na  mocne naciski ze strony mieszkańców Kowar, by rozwiązać problem zachowania młodzieży 

wracającej z dyskotek, czyli   kwestie zakłócania porządku publicznego oraz niszczenia mienia przez 

młodzież w weekendy, również z uwagi na brak monitoringu w Kowarach oraz osób kontrolujących i 

egzekwujących  postanowienia   Regulaminu  utrzymania  porządku  w  mieście,   Komisja  złożyła 

wniosek o zapewnienie środków finansowych w budżecie miasta na rok 2008 w wysokości 12.500,- 

na dodatkowo płatne służby prewencji  w okresie  wakacji.  Należy  ustalić  dodatkowe cele i  zadania 

patroli dodatkowo płatnych. Wniosek przyjęto 3 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”.

Ad. 4 d  W sprawie wykazu dzielnicowych wraz z przydzielonymi rejonami służbowymi Pan 

Komendant  oświadczył,  że  wykaz  udostępni  na  początku   grudnia  br.  po  wprowadzeniu  zmian 

personalnych.

Ad. 4 e   Komisja zapoznała  się z  treścią projektu porozumienia w sprawie  darowizny działki 

położonej w Kowarach przy ul. Pstrowskiego pod budowę nowego Komisariatu Policji. Przewodnicząca 

zwróciła uwagę na oczywistą omyłkę w paragrafie 4 projektu w zapisie : ...na rzecz Burmistrza Miasta 

Karpacza” z prośbą o sprostowanie. Na pytanie Przewodniczącej  o czas potrzebny na przygotowanie 

projektu uchwały w  tej sprawie Pan Burmistrz odpowiedział, że obecny projekt wymaga jedynie opinii 

radcy prawnego i dalsze kroki są w gestii Burmistrza.

Ad. 4 f   Komisja zapoznała się z pismem Komendanta Policji w Kowarach wystosowanym do 

Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Jeleniej Górze informującym, że psy w ilości około 

40 sztuk należące do Pani B. Schneid nie posiadają szczepień przeciw wściekliźnie, ponadto mieszkają 

z  właścicielką  w  bardzo  złych  warunkach.  Jednostka  ta  skierowała  sprawę według  właściwości  do 

Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w  Jeleniej  Górze,  który  stwierdził,  że  uchylający  się  od 

obowiązku ochronnego szczepienia p/wściekliźnie podlega karze. Pan Komendant poinformował, że 

skierowano 4 wnioski o wykroczenie oraz  prowadzone jest  postępowanie karne w  tej sprawie.  

Przewodnicząca  przypomniała  obecnym,  że  na  posiedzeniu  w  dniu  13.09.2007  r.  KŁiPP  składała 

wniosek  o zabezpieczenie w budżecie na 2007 rok środków na odłowienie psów pozostających pod 

opieką p. Schneid.

Pan  Burmistrz  zadeklarował  30  tys.  zł  na  zakup  kojca  dla  psów  oraz  oświadczył,  że 

podpisze umowę z Panem Kasztelanem w sprawie odławiania psów.

Przewodnicząca  kończąc  tę  część  posiedzenia  zapytała  o  dodatkowe  pytania  do  Pana 

Komendanta Policji.

Pan Tyrawa zapytał  o odpowiedź na pismo p. Eliasz – do dziś brak odpowiedzi ze strony  Policji.

Ad.  5 Wnioski  do realizacji w budżecie  na 2008 rok stanowią załącznik nr 5.

Ad.  6 W sprawach różnych: 

1. Przewodnicząca zapoznała zebranych z wnioskiem OSP w Kowarach z dnia 09.10.2007 roku 

na  wykonywanie  zadań  w  zakresie  ochrony  przeciwpożarowej  w  roku  2008  będących 

kontynuacją  zadań  rozpoczętych  w  2005  roku.   Pan  Burmistrz  wezwał  wnioskodawcę  do 

uzupełnienia wniosku.
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2. Komisja, we wnioskach do planu budżetu miasta na rok 2008, ujęła naprawę nawierzchni dróg 

i chodników na osiedlu mieszkaniowym „Wichrowa Równia” oraz powiększenie parkingów, a 

w szczególności przy ulicy Lipowej 2 w Kowarach,  zgodnie z pismem Sp-ni Mieszkaniowej 

„Pod Śnieżką” z dnia 12.09.2007 roku.

3. Komisja zapoznała się z decyzją  Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Jeleniej 

Górze z dnia 11.9.2007  nakazującą Kołu Łowieckiemu „Knieja” w Jeleniej Górze z siedzibą w 

Kowarach  doprowadzić  do  odpowiedniego  stanu  technicznego  mur  ogrodzeniowy 

zlokalizowany wzdłuż ulicy Jeleniogórskiej w Kowarach.  Koło Łowieckie złożyło odwołanie w 

sprawie  podnosząc, że mur jest własnością gminy.

Następnie głos zabrała Pani Pohoska. Oznajmiła, że funkcjonowanie Poradni w części budynku 

„Inkubatora”  uzależnione jest  od przeprowadzenia  poważnego remontu szacowanego na około 150 

tysięcy  złotych.  Należy  między  innymi  wymienić  instalację,  okna,  stomatolog  wyburzył  ściany. 

Starostwo nie przekaże potrzebnych pieniędzy, bo nie jest to  ich budynek.

Wobec powyższego los Poradni w Kowarach może być zagrożony, na co p. Burmistrz odparł, że dołoży 

starań, by Poradnia pozostała w Kowarach.

Pan  Cwynar  powiedział,  że  ponieważ  przeszło  referendum,  należy  zatrudnić  osobę  do  prac 

śmieciowych. Pan Burmistrz  zaproponował zatrudnienie firmy do analizy kosztów śmieci, natomiast 

po reorganizacji WIM-u widzi dodatkowy etat ds. komunalnych. 

Na  zakończenie  posiedzenia  Pan  Burmistrz  pouczył  Przewodniczącą,  że  na  pismo  adresowane  do 

KŁiPP  należy udzielić odpowiedzi. Przewodnicząca przyjęła uwagę do wiadomości i  zobowiązała się 

do  wystosowania  natychmiastowej  odpowiedzi  Panu  Waldemarowi  Barańskiemu,  którego  sprawę 

Komisja rozpatrzyła  na posiedzeniu w dniu 14 sierpnia br. (załącznik nr 6).

Ad. 7    Przewodnicząca zamknęła posiedzenie o godzinie 18:40.

Protokołowała:                                                                                             Przewodnicząca Komisji

Ewa Pędziwiatr                                                                                        Ładu i Porządku Publicznego 
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